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	Requirements of Lease Contract 

for New Branch 

Owner: Legal Advisor

Department: Legal



	متطلبات عقد استئجار فرع جديد
أولا: المستنـدات المطلوب توفيرها لأي عقد إيجـــــار لفرع جديد:
الحالة الأولى: إذا كان المؤجـــر هو مالــــك العقار:
1- صورة من صك ملكية العقار.
2- صورة من بطاقة الهوية الوطنية.
3- صورة من رخصة البناء.
4- العنوان وأرقام الاتصال.
الحالة الثانية: إذا كان المـــؤجر وكيلا عن مالك العقــار:
1- صـورة مــن صـك ملكيـــــة العقــار.
2- صورة من الوكالة الشـرعية من المالـك أو الورثة.
3- صــورة مـــــــــن الهويــة الوطنيـة للوكيل.
4- صورة من رخصة البناء.
5- العنوان وأرقام الإتصال.
الحالة الثالثة: إذا كان المــــؤجر مسـتثمـرا في العقـار:
1- صـورة من صــك ملكيــة العقار.
2- صورة مـن الهويـة الوطنية لمالك العقار.
3- صورة من الهويـة الوطنيـة للمؤجـر (المستثمر).
4- صورة من عقد الاستثمار بين المالك والمؤجــــــر يتضمن أحقية التأجير للغير ويكون متوافقا مع مدة عقد الإيجار مع المستأجر (سمسا).
5- صورة من رخصة البناء.
6- العنوان وأرقام الاتصال.
*ملحوظة:
1- يجـــــب علــــــــى أي وكيـــل عن المؤجـــــــر فــــي الحــــالات السابقـــــــــــة إرفــــاق صـــــــورة مــــن الوكالــــــة الشـــــــــرعية التي تخوله توقيع عقد الإيجــــــــــــار واستلام القيمــــــــة الإيجارية.
2- في حال وجود أكثر من مســـــتثمر بين المالـــــــــــــك والمســـــــــتأجر (سمســــــا) لابــــد من إرفـــــــــــــاق نســـــــــــخ من تلــــــــــــك العقــــــــــود علــــــــى أن تتضمن أحقيـــــــــــة التأجيــــــــــر للغير.
ثانيا: الشروط العامة لكل عقد فرع جديد:
1- احتساب فترة ثلاث شـــهور بدون مقابــــــــل لأغراض أعمال الترميم والديكور.
2- لا تقل مدة الإيجار المتفق عليها عن خمس (5) سنوات وإن لم يوافق المؤجر على المدة تكون مدة الإيجار ثلاث (3) سنوات كاستثناء.
	Lease contract of a new branch requirements
First: The documents required to be provided for any lease contract of a new branch:
First case: if the lessor is the owner of the property:
1. A copy of the certificate of ownership of the property.

2. A copy of the national identity card.

3. A copy of the building license.

4. Address and contact numbers.

Second case: if the lessor an agent for the property owner:

1. A copy of the certificate of ownership of the property.

2. A copy of the agency legitimacy of the owner or heirs.

3. A copy of the national identity of the agent.

4. A copy of the building license.

5. Address and contact numbers.

Third case: If the lessor is an investor in real estate:

1. A copy of the certificate of ownership of the property.

2. A copy of the national identity of the owner of the property.

3. A copy of the national identity of the lessor (the investor).

4. A copy of the investment contract between the owner and lessor includes eligibility for leasing that in the line with the period of lease contract with lessee (SMSA).
5. A copy of the building license.
6. Address and contact numbers.

* Notes:

1. Any agent of the lessor in previous cases should provide a copy of a legitimate agency that gives authorization to sign the lease contract and receive its value.

2. In case there is more than one investor between lessor and lessee (SMSA), should attach copies of their contracts that include eligibility for leasing.
Second: General Conditions for Any Lease Contract of a New Branch:
1. A period of three (3) months should be without payment for the purposes of repair and decoration.

2. The agreed contract period should not be less than five (5) years. If the lessor does not accept that, the lease period shall be (3) years as an exception.
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